
SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÖZGYŰLÉSE 

 

 

Szám: I/F/91-7/2020 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült, Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2020. július 2. napján 

(csütörtök) 14:00 órakor, a Polgármesteri Hivatal Dísztermében (7100 Szekszárd, Béla király 

tér 8.) megtartott rendkívüli, nyilvános üléséről. 

 

A képviselő-testület tagjai közül megjelentek: 

Ács Rezső polgármester 

Gyurkovics János alpolgármester 

Bomba Gábor képviselő 

Csillagné Szánthó Polixéna képviselő 

Csötönyi László képviselő 

Faragó Zsolt képviselő 

Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő 

Gulyás Róbert képviselő 

Illés Tamás képviselő 

Kővári László képviselő 

Máté Péter képviselő 

Móra Viktória képviselő 

Murvai Árpád képviselő 

Rácz Zoltán Rókus képviselő 

Zaják Rita képviselő 

  

Összesen: 15 fő 

  

Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Molnár Kata jegyző 

dr. Göttlinger István aljegyző 

dr. Főfai Klára igazgatóságvezető 

Majnayné Sajben Anna igazgatóságvezető 

Rozinka Attila igazgatóságvezető 

Tamási Anna igazgatóságvezető 

Herr Teréz főépítész 

  

Weisz Gábor önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 



 

Ács Rezső: 

Jó napot kívánok mindenkinek, kérem a Képviselő Hölgyeket, Urakat jelentkezzenek be. 

Szekszárd Város Közgyűlése rendkívüli ülését tartja, 14:00 órai kezdettel. 15 főből 15 jelen 

van, tehát megállapítom, hogy a közgyűlés határozatképes. Egy kicsit hektikus volt a 

Közgyűlésnek az anyag kiküldése, én azt kérném a jövőben, hogy erre azért a többségi 

frakció kicsit jobban figyeljen oda. Az elmúlt ciklusban Rácz Zoltán képviselő folyamatosan 

kifogásolta, hogy később kapta meg az anyagokat, nem volt ideje áttanulmányozni, most azt 

gondolom, hogy hasonló helyzet volt és amikor például az SZMSZ-ről beszélünk, akkor azért 

emberek sorsáról dönt a közgyűlés, tehát azért komolyan meg kell gondolni, hogy milyen 

döntéseket hozunk és utána a szemükbe kell majd nézni, ezért is fontos az, hogy időben 

minden elkészüljön, persze a 24 óra az be volt tartva, de most ma délben is kaptunk 

pótanyagokat. 

 

Mielőtt a napirendi pontokra szavaznánk, két dolgot szeretnék elmondani, illetve kérni a 

közgyűléstől. Az egyik az egy döntést is igényelne a költségvetéssel kapcsolatban, a másik 

pedig csak egy felvetés. 

 

A zárt ülésen a közgyűlés dönt a díjazásokról, a városi díjakról. Nincs az előterjesztésben és 

nincs az előterjesztett anyagok között, de mindenképpen javaslom a közgyűlésnek, hogy 

Kocsis Imre Antalt a város díszpolgári címére válassza meg, én azt gondolom, hogy 

polgármester úr, akit a mai napig is polgármesternek szólítok, a rendszerváltás utáni első 

városvezető volt, az ő nevéhez kötődik az önkormányzati rendszer alapjainak lerakása 

Szekszárdon és 16 évig volt városunk polgármestere Mindenképpen megérdemli, hogy ezt a 

címet majd megítélje neki a közgyűlés. Csak azért szerettem volna elmondani, mert ugye a 

díjról magáról a zárt ülés keretén belül szavazunk, de én azt gondolom, hogy polgármester 

úrnak a listára vétele mindenféleképpen egy fontos üzenet lehet a szekszárdiak számára. Sok 

pozitív dolog kötődik a nevéhez, úgyhogy mindenképpen kérném ezt a közgyűléstől, hogy 

majd a zárt ülés keretében, őt szavazzuk meg a díszpolgári címre. 

 

A másik pedig, hogy a pandémiás időszakra visszatérve – egy mondat erejéig most kicsit 

kilépek abból szerepből, amit az SZMSZ, a régi SZMSZ rám szab, meg az új is remélem – a 

pandémiás időszak előtt és közben is folyamatosan napirenden volt az, hogy az 

egészségügyben dolgozók egyszeri rendkívüli jutalomban részesülnek. Én azt gondolom, 

hogy ez a két hónap, amit közösen végig küzdöttünk megmutatta azt, hogy az egészségügyi 

ellátórendszer mellett, a szociális ellátórendszer, különösen az időskori ellátás területén 

dolgozók, legalább annyira komoly munkát folytatnak, mint az egészségügyi dolgozók. Én azt 

kérem, hogy erre való hivatkozással döntsön arról a közgyűlés, körülbelül 100 főről 

beszélünk, hogy ezen a területen dolgozók számára, egyszeri rendkívüli 100.000 Ft-os 

jutalmat megszavaz. Ezt majd a költségvetés módosításnál be fogjuk építeni a módosításba, 

körülbelül akkor ki lehet számolni, hogy olyan 10.000.000 Ft körüli összegről beszélünk, de 



én azt gondolom, hogy fontos elismerni, hogy legalább annyira fontos a munkájuk, mint az 

egészségügyben dolgozóknak. Ez egyfajta üzenet lehet a város részéről, a közgyűlés részéről 

a szociális területen dolgozók számára. Különösen az időskori ellátásban végezték példa 

értékűen a munkájukat, Rottenbacher Ádám igazgató úr vezetésével, úgyhogy én azt 

gondolom, hogy ebben a kérdésben azért egyet tudunk érteni, hogy megérdemlik ezt a fajta 

jutalmat. Köszönöm szépen, most kicsit kiléptem a szerepemből, erre majd kérnék szépen 

egy döntést hozni. 

 

Ügyrendi kérdések 

 

Máté Péter: 

Tisztelt Közgyűlés! A Jegyző asszonyt szeretném megkérdezni, itt az anyag kiküldés és ez nem 

ennyi, amit a polgármester úr elmondott, mert az, hogy tegnap 13:58 perckor megkaptuk az 

anyagot, valóban 24 órával előbb, 2 perccel, nem kis mennyiségű anyagot, tehát nem kis 

mennyiségű, amit azért nem könnyű átnézni és ténylegesen értelmezni is az egészet, de ma 

12:48-kor, amit a Holczer Mónika kiküldött, az még a közgyűlésre belefér, itt nincs 24 óra?  

 

dr. Molnár Kata: 

Köszönöm a kérdést. Többször jeleztem már, hogy nem teljesen egyértelmű az SZMSZ ebbéli 

szabályozása sajnos, ott a meghívó kiküldésének a határideje szerepel 24 órával a rendkívüli 

ülést megelőzően, több helyen, több időpont szerepel az SZMSZ-ben, többször javasoltam, 

hogy ezt a végrehajthatóság érdekében módosítsa a közgyűlés.  

 

Csillagné Szánthó Polixéna: 

Köszönöm szépen a szót, Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Én is a jegyző 

asszonyhoz szeretném intézni a kérdésemet, mert annyiszor módosult az SZMSZ az ÉSZ 

frakció kénye-kedve szerint, hogy ezt követni nem lehet. Én még ott tartottam, hogy 

rendeletet nem lehet behozni rendkívüli közgyűlésre, ezt tudom azóta már módosult, de 

nem tudom, hogy az ügyben történt-e módosítás, hogy interpellálni lehet? Interpellálni 

továbbra sem lehet, jó köszönöm. Én szeretném javasolni, hogy az SZMSZ-t vegyük le a 

napirendről. A másik dolog, szintén jegyzőnőhöz szeretném intézni a másik kérdésemet, 

hogy nincs-e szabályozva az, hogy milyen természetű napirendeket lehet fölvenni egy 

rendkívüli közgyűlésre, mert ezeknek a napirendi pontoknak, amikor átnéztem, a 80%-a nem 

igényel rendkívüli közgyűlést, tehát ezeket lehetne máskor is tárgyalni, nem pedig rendkívüli 

közgyűlés keretében. Köszönöm szépen. 

 

dr. Molnár Kata: 

Köszönöm a szót, a rendkívüli ülésen tárgyalandó napirendek tárgyával kapcsolatosan nem 

tartalmaz különösebben szabályt az SZMSZ, ezt a közgyűlés dönti el, hogy akként minősíti-e, 

amikor a napirendjére majd szavaz. 

 



Zaják Rita: 

Köszönöm szépen! Én egy napirendi pontot szeretnék felvetetni a mai ülésre azok után, hogy 

még ma délben is kaptunk anyagot. Rendkívüli határidőhöz kötött döntést igénylő témáról 

van szó, a címe az, hogy mondjunk nemet az önkormányzati megszorításokra. 

 

Gulyás Róbert: 

Köszönöm a szót, Tisztelt Közgyűlés! Tisztelt Polgármester Úr! A nyílt ülés végén majd egy 

kérdést szeretnék feltenni. 

 

Ács Rezső: 

Bocsánat, rendkívüli közgyűlésen nincs kérdés és nincs interpelláció a régi SZMSZ szerint, 

nem tudom, hogy az újban ez így szerepel-e, de ez így van már hosszú évek óta. 

 

Csillagné Szánthó Polixéna: 

Ha lehet napirendi pontot javasolni, akkor én is javaslok. Beszéljünk a fürdőben a drasztikus 

áremelésekről. 

 

dr. Molnár Kata: 

Én az előbb már kértem szót, csak valahogy kitörlődött. Nekem a polgármester úr 

kiegészítésével kapcsolatosan kell jeleznem, hogy az első kitüntetéssel kapcsolatos felvetést 

is zárt ülésen kell tárgyalni. 

 

Ács Rezső: 

Én tudom, elmondtam, hogy zárt ülésen való döntés, csak szerettem volna, hogyha itt 

beszélünk róla. Az, hogy mi lesz a döntés azt nem tudom előre, természetesen majd zárt 

ülésen meg fog születni. 

 

Zaják Rita: 

Igazából kérdezni szeretnék, hogy ugye semmi kifogásom, nyilván a polgármester úr 

személye ellen, csak, hogy itt van egy június 30-i határidő. Ugye azt mondtuk a múltkori 

közgyűlésen, hogy jelölni június 30-ig lehet, külön rá is kérdeztünk, hogy akkor 30-án még 

lehet jelölni és azt mondtuk, hogy 30-án még lehet jelölni, most július 2-a van. 

 

Ács Rezső: 

Csillagné Szánthó Polixéna képviselő asszony felvetését köszönöm. Köszönöm, hogy a 

közgyűlés foglalkozik ezzel, mert az elmúlt években az volt a szokás, hogy a várossal le lett 

egyeztetve a belépők ára. Most én is meglepődve tapasztaltam, hogy mindenféle egyeztetés 

nélkül, a szekszárdiakat érintően jelentős drágulás történt a fürdőbelépők ára tekintetében. 

A szekszárdi gyermekek esetében például háromszorosa, a szekszárdi felnőttek esetében 

pedig több mint kétszerese lett a belépők díja. Akkor, amikor mi elengedtük a 

közterület-használati díjat, elengedtük a parkolási díjat, ezzel szemben az új igazgató úr a 



fürdőben többszörösére emelte a belépési díjakat úgy, hogy ráadásul ugye éppen most, egy 

hónap kiesett a nyárból. 

 

Máté Péter: 

Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! A 144-es előterjesztést nem találtam eddig sem 

és most sem találom. 

 

Ács Rezső: 

A nyílt ülés napirendjére szavazunk. Kérem, mindenki figyeljen, hogy később ne legyen vita. 

 

Új napirendi pont felvételére szavazunk először, Zaják Rita elnök asszony javaslata a 

mondjunk nemet az önkormányzati megszorításokra, erre szavazunk. 

 

A szavazás eredménye: 14 igen, 0 nem, 1 tartózkodás mellett elfogadva, a közgyűlés 

napirendre vette. 

 

A következő a fürdő belépők drasztikus emelésével kapcsolatos napirendi pont tárgyalása, 

ennek a felvétele a napirendek közé, erre szavazunk. 

 

A szavazás eredménye: 7 igen, 8 nem, 0 tartózkodás mellett elutasítva, a közgyűlés nem 

vette napirendre. 

 

A következő az SZMSZ napirendről történő levétele, most erre szavazunk. 

 

A szavazás eredménye: 6 igen, 7 nem, 2 tartózkodás mellett elutasítva, a közgyűlés nem 

vette le a napirendről. 

 

A következő az én javaslatom volt, hogy a szociális ágazatban dolgozók számára, egyszeri 

rendkívüli bruttó 100.000 Ft-os jutalmat a közgyűlés hagyjon jóvá és ezt a kifizetést, mondjuk 

az augusztusi bérrel együtt fizesse ki az önkormányzat és ehhez a költségvetés módosítását is 

hozzá kell igazítani. 

 

A szavazás eredménye: 15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva, a közgyűlés 

napirendre vette. 

 

A teljes napirendbe szavazunk, a módosításokkal együtt. 

 

A szavazás eredménye: 9 igen, 6 nem, 0 tartózkodás mellett a közgyűlés elfogadta a 

nyilvános ülés napirendi pontjait. 

 

Jegyző asszony azt javasolta, hogy a zárt ülés napirendi pontjait is fogadjuk el, továbbá lenne 



javaslata új napirendi pont felvételére. 

 

dr. Molnár Kata: 

Egy új napirendi pont javaslat érkezett, kiosztásra került, zárt ülésre, a Szekszárdi 

Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója munkaviszonyának közös 

megegyezéssel történő megszüntetése iránti kérelme címmel. 

 

Ács Rezső: 

Az új napirendi pont felvételére szavazunk először. 

 

A szavazás eredménye: 13 igen, 2 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva, a közgyűlés 

napirendre vette. 

 

A zárt ülés teljes napirendjére szavazunk. 

 

A szavazás eredménye: 10 igen, 0 nem, 5 tartózkodás mellett a közgyűlés elfogadta a zárt 

ülés napirendi pontjait. 

 

Napirend 

 

Nyilvános ülés 

 

1. (144elot) Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének …/2020. (…) 

önkormányzati rendelete a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. 

(XII.23.) önkormányzati rendelet módosításáról (tervezet) 

 

2. (134elot) Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. felügyelőbizottsága 

ügyrendjének jóváhagyására 

 

3. (126elot) Beszámoló Szekszárd-Szedres-Medina Óvodafenntartó Társulás 2019. évi 

tevékenységéről és a társulási cél megvalósulásáról 

 

4. (128elot) Javaslat a szekszárdi helyi közösség szervezetébe történő önkormányzati 

képviselő delegálására 

 

5. (136elot) Javaslat az Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések 

támogatására című pályázati felhívásra történő pályázat benyújtására 

 

6. (142elot) Megállapodás a Szekszárdi Vasárnap kiadásával kapcsolatos feladatok 

ellátásáról 

 



7. (129elot) A Szekszárdi Meliorációs Nonprofit Kft. alapító okiratának jóváhagyása 

 

8. (143elot) Tájékoztatás a beérkezett indikatív ajánlatokról a könyvvizsgálói feladatok 

ellátására az önkormányzat és intézményei vonatkozásában 

 

9. (138elot) Javaslat a Szekszárdi Települési Értéktár Bizottság szervezeti és működési 

szabályzatának módosítására 

 

10. (131elot) Köznevelési intézmények vezetőinek illetménye 

 

11. Mondjunk nemet az önkormányzati megszorításokra 

 

12. A szociális ellátásban dolgozók részére biztosítandó egyszeri juttatás 

 

Zárt ülés 

 

13. (125elot) Szekszárdi Városfejlesztési Kft. 2019. évi mérlegbeszámolója 

 

14. (127elot) Javaslat peren kívüli egyezségi ajánlat tárgyában 

 

15. (130elot) Tájékoztatás megtérítési igénnyel kapcsolatban tett intézkedésről 

 

16. (135elot) Városi díjak, elismerések adományozása 

 

17. (137elot) Tájékoztatás könyvvizsgálói feladatok ellátásával kapcsolatos ajánlattételi 

felhívásról az önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságok tekintetében 

 

18. (139elot) Szerződő fél tájékoztatás iránti kérelme I. 

 

19. (140elot) Szerződő fél tájékoztatás iránti kérelme II. 

 

20. (133elot) Javaslat az Alisca Terra Nkft. Tiszamente-Óbecse Kft-ben lévő üzletrészének 

értékesítésére 

 

21. (141elot) Javaslat Európai Uniós forrásból megvalósuló projektek 

projektmenedzsment, szakmai megvalósítás, kötelezően előírt nyilvánosság 

biztosítása, marketing kommunikációs szolgáltatások és feladatok ellátásának 

kiszervezésére 

 

22. A Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója 

munkaviszonyának közös megegyezéssel történő megszüntetése iránti kérelme 



 

 

1. (144elot) Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének …/2020. (…) 

önkormányzati rendelete a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII.23.) 

önkormányzati rendelet módosításáról (tervezet) 

 

Ács Rezső: 

A készítést az ÉSZ frakció vállalta magára, átadom frakcióvezető úrnak a szót. 

 

Bomba Gábor: 

Köszönöm szépen a szót. Mivel, hogy nem sikerült elolvasni, mert későn jött, vagy nem 

találtam, röviden elmondom, hogy mi van benne. Van egy határozati javaslat, amit fel is 

olvasnék. Volt egy egyeztetés a jegyző asszonnyal, tehát azért tartott egy picit tovább ez a 

kiküldés, mert kodifikációs problémák voltak, úgyhogy ezeket átvezettük, úgyhogy a mostani 

határozati javaslat az már egy egyeztetett, tehát jogilag is egyeztetett javaslat. Az lenne a 

határozati javaslatunk, hogy a közszolgálati tisztviselők jogállásáról szóló törvény alapján, a 

hivatal engedélyezett létszámát 5 fővel csökkentenénk, így a polgármesteri hivatal 

engedélyezett létszáma 199-ről, 194-re csökkenne. Az alábbi szervezeti egységeket érinti a 

létszámmódosítás, itt vannak létszámcsökkentések, illetve létszámnövelések. Aljegyző 1 

álláshely csökkentés, polgármesteri kabinet megszűnik és egy álláshelycsökkentés, stratégiai 

tervezési osztály 3 álláshely csökkentés, közterület-felügyelő csoport 3 álláshely növelés, így 

12 főre nő a közterületi-felügyelő csoport létszáma, ezzel elérhetjük azt, hogy minden 

körzetnek van saját vagy lehet saját közterület-felügyelője, akihez a lakosság fordulhat a 

problémáival, a kontrolling csoport régóta egyébként is betöltetlen, egy álláshelycsökkentés, 

főépítészi iroda 2 álláshely csökkentés. A határozati javaslat többi pontja, az ezzel 

kapcsolatos technikai lebonyolításról szól, felhívja a jegyzőt, illetve aljegyző felmentését 

érintően a polgármestert, hogy a létszámcsökkentési döntéssel kapcsolatos szükséges 

munkáltatói intézkedéseket tegyék meg, a betöltött álláshelyeken a létszámcsökkentést 

felmentéssel hajtsák végre. Biztosítja az álláshelyek megszüntetésével együtt járó 

létszámcsökkentés pénzügyi fedezetét, felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy gondoskodjék 

a létszám, valamint a személyi juttatás előirányzat módosítását tartalmazó költségvetési 

rendelet-módosítás előkészítéséről és a közgyűlés elé terjesztéséről. A következő pont az egy 

lényegesebb pont, azt javasoljuk, hogy döntsünk az önkormányzat kertészeti, parkgondozási, 

zöldfelület karbantartási és köztisztasági feladatainak ellátásáról, ezt 2020. szeptember 30. 

napjával a Szekszárdi Vagyonkezelő Kft-re bíznánk, ehhez a szükséges forrást a 

humánerőforrással együtt adja át a gazdasági társaságnak a Polgármesteri Hivatal. A 

zöldfelület karbantartó csoport és a köztisztasági csoport alkalmazásában álló valamennyi 

munkavállalót, változatlan szerződési feltételekkel és bérrel venné át. Felkérjük a jegyzőt, 

hogy a feladatellátás érdekében megkötni szükséges szerződésekre és szervezeti 

átalakításokra, valamint az SZMSZ módosítására vonatkozó koncepcióra és a feladatok 

ütemezésére tegyen javaslatot és azt terjessze elő. Felhívja a polgármestert, hogy a jegyző 



javaslatára az SZMSZ-ről szóló önkormányzati rendelet hetes függelékének módosítására 

vonatkozó javaslatát, a döntésnek megfelelően terjessze elő, a hetes függelékbe van benne, 

hogy melyik csoport mit csinál, illetve az ügyrend meg a munkarend. Ez maga a határozati 

javaslat, az SZMSZ-el kapcsolatban alapvetően kiemelném ami lényeges, de elsősorban a 

december 23-ai állapotnak megfelelően adtuk a bizottsági jogköröket vissza, tehát nemcsak 

a GVB-nek, mint az előző közgyűlésen, hanem gyakorlatilag az összes bizottságnak 

visszaadtuk, így a pénzügyinek is, ami el lett vonva. Ami még fontos, hogy a polgármester úr 

kiadott egy belső szabályozást, hogy csak a polgármester úron keresztül kérhetünk anyagot, 

mint bizottságok. Ezt változtattuk meg úgy, hogy a mind a bizottsági tagok, illetve mind a 

bizottság elnöke közvetlen munkakapcsolatot tarthat fenn a hivatali vezetőkkel és 3 napon 

belül írásban kötelesek válaszolni, hogy ha kérdezünk valamit, illetve adatot kérünk. A 

következő lényeges módosítás az, hogy megszűnik a polgármesteri kabinet. Van még egy 

módosítás, ami lényeges, hogy a Szekszárd név használatát és a Szekszárd címer használatát 

a KCV bizottságra bíznánk, ez most polgármesteri hatáskörben van, vannak több apróbb 

módosítások, de ezek a lényegesek. 

 

Ács Rezső: 

Köszönöm szépen, jegyző asszony törvényességi észrevétele és kiegészítése következik, én 

azért azt kérdezném meg, hogy találkoztam azzal a kitétellel az SZMSZ-ben, mely szerint a 

vezetők rendelkezésre kell, hogy álljanak minden bizottsági tag számára, ha jól értettem ezt 

a klauzulát legalábbis, ezt most hogy értsük akkor, szabadság alatt, hétvégén? Ennek 

valamiféle ellentételezése van-e? Családanyákról, családapákról beszélünk, tehát itt azért 

valamilyen kereteket kéne szabni. Nagyjából decembertől jó páran mentek el a hivataltól, 

tehát ez a fajta plusz munkaterhelés és plusz kérések, ezek azt eredményezik, hogy tovább 

fog csökkenni a hivatalnak a létszáma. Persze lehet azt mondani, hogy ezt majd jegyzőnő 

oldja meg, de amikor nem fog működni a hivatal, az valamennyiükre negatív hatással lesz és 

vissza fog csapni. A másik, hogy a zöldbrigádnak a Vagyonkezelőhöz történő átadását azért 

még ki kell dolgozni. Szerintem méltatlan továbbá, hogy egy polgármesternek nincsen 

kabinetje, ez azonban már a december 23-ai közgyűlésen is világossá vált, úgyhogy túl 

tettem magam ezen. 

 

dr. Molnár Kata: 

Köszönöm a szót. Tegnap dél körül érkezett meg az ÉSZ frakció tagjai által jegyzett SZMSZ 

módosítás. Érkezett egy-egy előterjesztés, határozati javaslattal, érkezett az önkormányzat 

SZMSZ-éről szóló önkormányzati rendelet módosítására egy tervezet és érkezett a 

Polgármesteri Hivatal ügyrendjére vonatkozó tervezet. Miután ez tegnap délben érkezett 

meg, akkor kodifikációs felülvizsgálatra küldte meg a frakcióvezető úr, a tagok által jegyzett 

anyagot, azonnal nekiláttunk, ez ma délelőttig tartott, úgyhogy természetesen dolgoztunk 

éjszaka, hajnalban is, délelőttre összeállt a jelzés, amiben jeleztük azt, hogy milyen 

észrevételeim vannak az anyaggal kapcsolatban. Erről a délelőtt folyamán tudtunk egyeztetni 

a legfontosabb jelzésem az az volt, hogy az ügyrendi módosítására is tett ugye a frakció egy 



javaslatot, az önkormányzati törvény alapján azonban, ez a jegyző javaslatára, a 

polgármester előterjesztésére tárgyalható. Ugyanakkor a határozati javaslat egyértelműen 

létszámcsökkentésről szólt, létszámcsökkentésről a közgyűlés dönthet, az előterjeszthető. Az 

ezzel kapcsolatos jelzésemet elfogadta a frakcióvezető, illetve általa a frakció és 

módosították ennek megfelelően az előterjesztést, tehát az ügyrend nem szerepel most az 

előterjesztések között, hanem az ismertetett előterjesztés szerint, a döntés alapján hívja fel a 

határozati javaslat szerint a polgármestert a közgyűlés, hogy terjessze majd elő az ügyrendet. 

A létszámcsökkentésről szóló előterjesztés nyilván nagyon érzékenyen érintett engem és a 

hivatalt. Ez nettó 5 főt jelent, illetve 5 álláshelyet jelent, most a Polgármesteri Hivatal 

esetében 8 álláshely szűnik meg és 3-mal növekszik a közterület-felügyelet. A tegnap 

érkezett javaslat szerint a határideje a felmentésnek, létszámcsökkentésnek még a mai nap 

volt, ezt is jeleztem az észrevételemben, hogy ez törvényesen nem hajtható végre, hiszen 

amennyiben felmentésről van szó, akkor a mai döntést tekintve, amennyiben ez a döntés 

megszületik, legkorábban holnap lehet közölni az érintett kollégákkal. A jogszabály szerint a 

felmentést követő napon kezdődhet legkorábban a felmentési idő, tehát legkorábban július 

4-e határozható meg határidőként. A költségvetési rendelet előterjesztésével kapcsolatosan 

is tartalmazott határidőt az eredeti előterjesztés, itt is július 2. napja volt meghatározva 

határidőként, nyilván ezen az ülésen még erre nem kerülhetett sor, tehát ezt is jeleztem, 

hogy végrehajthatósági szempontból ez aggályos és csak a soron következő ülésre készíthető 

elő. Aztán a zöldterület karbantartó csoporttal, illetve a köztisztasági csoporttal kapcsolatos 

feladat kapcsán is kértem azt, hogy rögzítse a változatlan szerződési feltételekkel, változatlan 

létszámban történő átvételt a határozat, ezt elfogadta frakcióvezető, tehát a kiküldött 

előterjesztésben július 30-ai határidőt kapott a hivatal, kaptam én. Ahogy frakcióvezető úr is 

jelezte, a névhasználattal kapcsolatos hatáskör került többek között átsorolásra a KCV 

bizottsághoz. Ez egy korábbi döntéssel egyébként a polgármestertől a közgyűléshez került 

volna, akkor most ez így tisztázódott, viszont ehhez kapcsolódóan van a konkrét 

önkormányzati rendelet, amely a névhasználatot rendezi, ebben is a polgármesteri hatáskör 

van rögzítve, de nyilván ezt is módosítani kellett, ezt is tartalmazza a mi észrevételünk, 

úgyhogy az SZMSZ módosításról szóló önkormányzati rendelet egyúttal egy szöveg cserés 

módosítással rendezi a hatáskör átruházását. Az eredeti határozati javaslatban volt egy 

félreérthető, de aztán tisztázott rendelkezés a 3.000.000 forint alatti beszerzések kapcsán ez 

úgy tisztázódott, hogy az 1.000.000 és 3.000.000 forint közötti beszerzések esetében a GVB 

hatáskörébe utalná a javaslat szerint a közgyűlés a kötelezettségvállalások engedélyezését, 

ezzel kapcsolatosan annyi kiegészítő javaslatom van, hogy még a kiküldött anyagban annyi 

szerepel csak, hogy 1.000.000 és 3.000.000 forint közötti összeg, javaslom, hogy a többi 

eljárás értékhatárához igazodóan a nettó kifejezés kerüljön az összeghatár elé és így akkor a 

nettó 1.000.000 forint és a nettó 3.000.000 forint közötti beszerzések kerüljenek itt 

megnevezésre. A beszerzési eljárás értékhatárra is egyébként nettó 3.000.000 forint, tehát 

ehhez igazodik ez a szabály. Tettünk még javaslatot két olyan SZMSZ módosításra, amiről 

korábban már döntött a közgyűlés. Az egyik, hogy a Városi Bölcsőde szünidei zárva 

tartásának a hatásköre bizottsági hatáskörbe kerülne a közgyűléstől, a másik pedig a 



Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság esetében, illetve a bizottsági anyagok kiküldése 

esetében, amikor a közgyűlés napirendjének a véleményezéséről van szó, kértük korábban, 

hogy a félreértések és a keveredések elkerülése érdekében, igazodjon az anyag kiküldése a 

közgyűlési anyag kiküldéséhez. Ezt a szabályt tartalmazza még, amit egyébként már 

korábban elfogadott a közgyűlés. Ahogy említettem, a Polgármesteri Hivatal ügyrendjéről 

nem dönthet most a közgyűlés, ezt a jegyző javaslatára, a polgármesternek kell 

előterjesztenie és ez a következő ülésen történhet meg. Az eredeti előterjesztés szerint, a 

frakció által javasoltak szerint a controlling csoport és a belsőellenőrzési feladat egy 

csoportba kerülne. Jeleztem, hogy ez két olyan különböző feladat, amelyek nem kerülhetnek 

egy csoportba, nem is helyettesíthetik egymást, biztosítani kell a belső ellenőrzés esetében a 

függetlenséget. Jeleztem, hogy az ügyrend és ezért is helyes, hogy ha ezt most nem tárgyalja 

a közgyűlés, nem volt következetesen végig módosítva. 

 

Kérdések: 

 

Máté Péter: 

Tisztelt Közgyűlés! Tisztelt Polgármester Úr! Jegyző asszonytól kellene megkérdezni 

szerintem, a Polgármesteri Hivatal dolgozóinak mennyi a munkaideje, hány óra hetente, 

havonta, munkaidőkeret van-e, hogy van a munkaidő? Én azt látom, hogy nem elég. 

 

dr. Molnár Kata: 

Köszönöm a kérdést, valóban nagyon leterhelt a hivatal, különösen néhány szervezeti egység. 

Ez jól látszik azokon osztályokon a fluktuációból is. A legjobban leterhelt most azt gondolom 

anélkül, hogy bárkinek a munkáját is degradálnám, az önkormányzati osztály és a stratégiai 

tervezési osztály. Másutt is időszakosan előfordul túlóra, de ezeken az osztályokon szinte 

folyamatos. A Közszolgálati Szabályzat módosítása is és elkészült, hogy a túlórával tudjunk 

mit kezdeni, azonban sajnos olyan mennyiségű túlórái vannak a kollégáknak, hogy esélytelen 

az is, hogy kivegyék és az is, hogy igazából törvényesen elrendeljem. Nagyon sokat dolgoznak 

a kollégák hétvégén is és máskor is. 

 

Máté Péter: 

Kiderült, hogy a dolgozók gyakorlatilag ingyen dolgoznak. A rabszolga törvénnyel kapcsolatos 

dologról beszélünk, nincs rá törvény, de a dolgozók többet dolgoznak és valójában ráutaló 

magatartással bírjuk erre rá őket. A másik dolog a zöldbrigád, ott az nem tiszta számomra ezt 

kérdezem Gábor, akkor az eszközök, amik vannak ugye van itt takarítógép, takarító autó, 

fűnyírók, autók tömkelege, amikkel hordták a zöldet, locsoltak stb., ezek az eszközök 

átadásra kerülnek a Vagyonkezelőhöz, vagy bérlik? Gondold át, mi lesz ennek a hozadéka, ki 

fogja irányítani őket, tehát ki rendeli meg tőlük a munkát most akkor a Vagyonkezelő, vagy a 

főkertész? Egy másik dolog, ami a munkaidőhöz kötődik. Ha jól értettem, az SZMSZ 

módosításban az összes bizottsági tag adatigényléssel fordulhat a hivatali dolgozókhoz, vagy 

az osztályvezetőkhöz. Most ezelőtt nem volt tiszta számomra elég sok mindent mondtál, én 



azt javasolnám, hogy ha erre igény van és lehet, hogy jogos az igény, akkor szűkítsük le arra, 

hogy a bizottsági elnökök gyűjtsék össze, úgy látszik, hogy nem bírnak a dolgozók a 

munkaidővel. 

 

Bomba Gábor: 

Elnök úr, köszönöm szépen, három munkanapon belül kell válaszolni és a módosítás egyik 

része az, hogy az elnök kér adatokat, vagy kérhet adatokat. Ez ugyanaz, mint ahogy a 

polgármester úron keresztül ugyanezt megtehettük volna, csak ott egy 15 napos határidő 

van, tehát a végeredménye munkában ugyanez lett volna, ha marad az eredeti csak időben 

lett hosszabb tehát három munkanapon belül kell írásban megküldeni, vagy szóban a választ, 

meg nyilván a bizottsági elnökök felelőssége, hogy a kollegáik ne forduljanak állandóan 

kérésekkel, hanem csak olyan kérdéseket tegyünk fel, aminek van indoka és tényleg sürgős. 

Megpróbáljuk ezt kezelni, de ez minden bizottsági elnöknek a saját felelőssége lesz. Magam 

részéről be fogjuk tartani. A zöld munkacsoporttal kapcsolatban mivel, hogy a teljes 

szervezeti egységet vennénk át irányítással együtt, úgy gondolom, hogy a mostani irányítás 

megmaradhat, illetve amire az önkormányzatnak szüksége van munkára, az nyilván az 

önkormányzat oldaláról lesz kezdeményezve. Mi úgy gondoljuk, hogy rengeteg zöldfelület 

karbantartási eszközünk van szanaszét, van az ipari parknak is, maga csinálja a fűnyírást, van 

a sportcsarnoknak, van az önkormányzatnak és, hogyha egy helyre gyűjtjük össze a 

gépparkot jobban tudunk vele gazdálkodni, illetve az azt végző emberekkel is sokkal jobban 

tudunk gazdálkodni, sőt, hogyha van szabad kapacitás, akkor a Vagyonkezelő mint piaci cég, 

ki tud lépni a piacra és el tud végezni olyan munkákat is, amit most önkormányzati szinten 

nem lehetett. Tehát egy plusz bevételi forrás is lehetséges. Ehhez kapcsolódik az előző 

kérdése, hogy igen, az eszközöket is szeretnénk hogyha átadásra kerülnének. 

 

dr. Molnár Kata: 

Az előbb feltett kérdéssel kapcsolatosan elhangzott, hogy a polgármester úr korábban 

szabályozta az adatszolgáltatás kérést, most itt kértem a kollégát, hogy keresse meg, de én 

úgy emlékszem, hogy ez Mötv. szabály, tehát az Mötv. rendezi úgy, hogy a polgármestertől 

kérheti a képviselő a képviselői munkájához szükséges tájékoztatást és ennek a részleteit 

szabályozta a polgármester úr a szabályzatban, tehát ez törvényi rendelkezés. Én azt 

gondolom, hogy valóban nagyon sok adatot kérnek a képviselők és nagyon igyekszünk 

mindig és nagyon sokszor azonnal, vagy másnap történik ez a szolgáltatás. Nyilván, hogyha 

olyan mennyiségről van szó, akkor kicsit később, de én azt gondolom, hogy mi ilyen szabály 

nélkül is azért nagyon gyorsan igyekeztünk mindig tájékoztatást adni ahhoz a 

döntéshozóknak, hogy minden információ rendelkezésükre álljon. 

 

Vita: 

 

Csötönyi László: 

Köszönöm szépen a szót, szeretnék módosító javaslattal élni, vagy hozzájárulni a 



határozathoz. Akkor fölolvasnám, amelyik felhívja a polgármestert, hogy a munkáltatói 

jogkör gyakorlójaként, az egyik aljegyzői pozíció megszűnésére vonatkozó munkáltatói 

döntés meghozatalánál fordítson kiemelt figyelmet arra, hogy a több évtizedes közigazgatási 

és önkormányzati tapasztalattal rendelkező, több esetben a jegyzőt helyettesítő, 

aljegyzőként a hivatal vezetését egyedül ellátó, komoly szakmai tapasztalattal és 

szakmaisággal bíró, nyugdíj előtt álló aljegyző személyének fenntartásához, Szekszárd 

Megyei Jogú Város Önkormányzatának kiemelt érdeke fűződik. Köszönöm szépen! 

 

Ács Rezső: 

Köszönöm szépen, ha jól értem, akkor az SZMSZ módosítással egy méltatlan helyzet áll elő és 

ennek a felelősségét próbálják meg a képviselő urak másra hárítani, hiszen azzal, hogy a két 

aljegyzőből csak egy maradhat, azt nyolc ember fogja kimondani, majd amikor elfogadja 

SZMSZ módosítást. Az egyik aljegyzőtől majd valamilyen formában meg kell válnunk, még 

nem tudjuk, hogy a hivatal berkeiben marad-e, vagy nem, de előre nem szeretnénk mondani 

semmit. Nyilván mindenkivel fogunk beszélgetni, az aljegyző munkáltatója valóban a 

mindenkori polgármester, köszönöm szépen a felhívást. Hát elég bonyolult kérdésről van szó, 

ahogy értelmeztem itt az Mötv.-t néhány esetben súrolja vagy éppen üti is a belső 

szabályozás, úgyhogy én azt gondolom, hogy magának a rendelet módosításnak a 

végrehajtását meg kell vizsgálni. Felmerül egy csomó kérdés, erre idő kell, fel kell, hogy 

függesszem majd, mert tényleg szeretnék egy olyan végeredményt, ami mindenki számára 

elfogadható. 

 

Először kérem, hogy szavazzunk Csötönyi László képviselő úr határozati javaslatára. 

 

A szavazás eredménye: 8 igen, 1 nem, 6 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Ács Rezső: 

Jegyző asszonynak volt még egy módosító indítványa, ezt szöveg szerint kérem megismételni, 

hogy pontosan tegyem fel szavazásra. 

 

dr. Molnár Kata: 

Az SZMSZ-ről szóló önkormányzati rendelet 1. mellékletében, a Gazdasági és Városfejlesztési 

Bizottság hatáskörét taglaló részben az 1.31-es pontban, az 1.000.000 és a 3.000.000 forint 

összegek elé javaslom a nettó kifejezést rögzíteni. 

 

A szavazás eredménye: 13 igen, 2 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Ács Rezső: 

És akkor írásban volt egy határozati javaslat sor, ezzel a kiegészítéssel az egész sora kérek egy 

szavazást. 

 



A szavazás eredménye: 8 igen, 6 nem, 1 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

A végén a rendeletmódosításra szavazunk, az SZMSZ módosításra. 

 

A szavazás eredménye: 8 igen, 5 nem, 2 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

437/2020. (VII.02.) határozata 

A Polgármesteri Hivatal létszámmódosításáról és 

önkormányzati feladatellátásról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

 

1. a közszolgálati tisztviselők jogállásáról szóló 2011. évi 

CXCIX. törvény 229. § (1) bekezdésében foglalt 

rendelkezések szerint 2020. július 2- i hatállyal a 

Polgármesteri Hivatal engedélyezett létszámát öt fővel 

csökkenti, így a Polgármesteri Hivatal engedélyezett 

létszáma 199-ről 194-re csökken; 

 

2. az alábbi szervezeti egységeket érintően az alábbi 

létszámmódosításokat rendeli el: 

Aljegyző: egy álláshelycsökkenés 

Polgármesteri Kabinet: egy álláshelycsökkenés; 

Stratégiai Tervezési Osztály: három álláshelycsökkenés; 

Közterület-felügyeleti Csoport: három álláshelynövelés; 

Controlling Csoport: egy álláshelycsökkenés; 

Főépítészi Iroda: kettő álláshelycsökkenés, 

 

Az álláshelycsökkentéssel érintett szervezeti 

egységekben elrendeli a létszámcsökkentés 

végrehajtását, a felmentési idő letelte után az 

álláshelyek a Polgármesteri Hivatal létszámkeretéből 

elvonásra kerülnek; 

 

Határidő: 2020. szeptember 4. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

dr. Molnár Kata jegyző 

 



3. felhívja a jegyzőt, illetve aljegyző felmentését érintően a 

polgármestert, hogy a létszámcsökkentési döntéssel 

kapcsolatos szükséges munkáltatói intézkedéseket 

tegyék meg, a betöltött álláshelyeken a 

létszámcsökkentést felmentéssel hajtsák végre; 

 

Határidő: 2020. július 3., ill. 2020. szeptember 4. 

Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 

4. biztosítja az 1.-3. pont szerinti álláshelyek 

megszüntetésével együtt járó létszámcsökkentés 

pénzügyi fedezetét; 

 

Határidő: 2020. július 02. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

5. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy gondoskodjék a 

létszám-, valamint a személyi juttatás 

előirányzat-módosítást tartalmazó költségvetési 

rendeletmódosítás előkészítéséről és közgyűlés elé 

terjesztéséről; 

 

Határidő: következő közgyűlés 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

dr. Molnár Kata jegyző 

 

6. dönt arról, hogy az önkormányzat kertészeti, 

parkgondozási, zöldfelület karbantartási és köztisztasági 

feladatainak ellátásával 2020. szeptember 30. napjától a 

Szekszárdi Vagyonkezelő Kft.-t bízza meg, melyhez 

szükséges forrást a humán erőforrással együtt számára 

átadja, azzal, hogy a gazdasági társaság a Polgármesteri 

Hivatal Városfejlesztési és Üzemeltetési Osztálya 

keretében működő Zöldfelület-karbantartó Csoport és 

Köztisztasági Csoport alkalmazásában álló valamennyi 

munkavállalót változatlan szerződési feltételekkel vesz 

át; 

 

7. felkéri a jegyzőt, hogy az 6. pont szerinti feladatellátás 

érdekében megkötni szükséges szerződésekre és 

szervezeti átalakításokra, valamint a szervezeti és 



működési szabályzat módosítására vonatkozó 

koncepcióra és a feladatok ütemezésére tegyen 

javaslatot, és azt terjessze a Gazdasági és 

Városfejlesztési Bizottság elé. 

 

Határidő: 2020. július 30. 

Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 

8. felhívja a polgármestert, hogy a jegyző javaslatára a 

Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 

23) önkormányzati rendelet 7. függelékének 

módosítására vonatkozó javaslatát e döntésnek 

megfelelően terjessze elő; 

 

Határidő: 2020. július 30. 

Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 

9. felhívja a polgármestert, hogy munkáltatói jogkör 

gyakorlójaként az egyik aljegyzői pozíció megszűnésére 

vonatkozó munkáltatói döntés meghozatalánál 

fordítson kiemelt figyelmet arra, hogy a több évtizedes 

közigazgatási és önkormányzati tapasztalattal 

rendelkező, több esetben jegyzőt helyettesítő 

aljegyzőként a hivatal vezetését egyedül ellátó, komoly 

tapasztalattal és szakmaisággal bíró, nyugdíj előtt álló 

aljegyző személyének fenntartásához Szekszárd Megyei 

Jogú Város Önkormányzatának kiemelt érdeke fűződik. 

 

Határidő: 2020. július 3. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

2. (134elot) Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. felügyelőbizottsága 

ügyrendjének jóváhagyására 

 

Ács Rezső: 

A Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. felügyelőbizottsága ügyrendjének a jóváhagyása. 

A bizottságok nem tárgyalták. Kérdések következnek, van-e ezzel kapcsolatban kérdése 

valakinek? Nincs, kérdésszakaszt lezárom, megnyitom a vitát. Senki nem jelentkezett, a vitát 

lezárom, döntés következik. A határozati javaslatra szavazunk. 

 

A szavazás eredménye: 8 igen, 1 nem, 6 tartózkodás mellett elfogadva. 



 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

438/2020. (VII.02.) határozata 

a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. felügyelőbizottsága 

ügyrendjének jóváhagyásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 

Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. felügyelőbizottsága 

ügyrendjét jóváhagyja. 

 

Határidő: 2020. július 2. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

3. (126elot) Beszámoló Szekszárd-Szedres-Medina Óvodafenntartó Társulás 2019. évi 

tevékenységéről és a társulási cél megvalósulásáról 

 

Ács Rezső: 

Köszöntöm Horváth Erika óvodavezető asszonyt, aki 26 év munka után egyébként most 

vonult nyugdíjba, el is búcsúzott a kollégáitól, én is egy csokor virággal megleptem az utolsó 

munkanapján. Kérlek Erika, gyere ki, hogyha lenne kérdés, akkor tudj rá válaszolni. A 

bizottságok tárgyalták, szeretném megkérdezni, hogy van-e szóbeli kiegészítésed? 

 

Horváth Erika: 

2014 óta minden évben rendszeresen, akár többször is módosításra kerültek az alapító 

okiratok, ennek egyszerűen az az oka, hogy a módosító törvények alapján, átkellett 

dolgoznunk az alapító okiratokat, illetve hogyha megnézzük az óvodának, illetve a 

bölcsődének a feladatellátási kötelezettségbővítését, akkor ezek is indokolták az alapító 

okirat módosításokat. Nagy örömhír számunkra, hogy a 2019-es évben mindegyik épületünk, 

úgy az alap struktúra vonatkozásában, mint a tárgyi feltételek vonatkozásában úgy bővült, 

hogy a 21. század követelményeinek mind az öt épület megfelel. 

 

Murvai Árpád: 

Köszönöm a szót, szeretettel köszöntöm és mielőtt elmondanám a bizottság határozatát, 

tisztelettel gratulálunk pályafutásához, munkáját köszönjük, nagyon jó pihenést, ha lehet azt 

mondani kívánok a következő évekhez. Bizottságunk egyébként a beszámolót köszönettel 

elfogadásra ajánlotta a közgyűlésnek. 

 

Zaják Rita: 

Köszönöm szépen a szót, Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Erikának további 



sikeres aktív életet kívánva köszönjük az eddigi munkáját, bizottságunk megtárgyalta és 

elfogadásra javasolja a beszámolót. 

 

Ács Rezső: 

Kérdések következnek, kérdést nem látok, a kérdésszakaszt lezárom. Megnyitom a vitát, 

vitában senki nem jelentkezett, a vitát lezárom. Határozathozatal következik, a 2019. évi 

beszámoló elfogadásáról dönt a közgyűlés. 

 

A szavazás eredménye: 15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

439/2020. (VII.02.) határozata 

a Szekszárd-Szedres-Medina Óvodafenntartó Társulás 2019. 

évi tevékenységéről és 

a társulási cél megvalósulásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 

Szekszárd-Szedres-Medina Óvodafenntartó Társulásról szóló 

2018. május 10-én kelt társulási megállapodás VI. fejezet 2.1. 

pontja alapján a társulás 2019. évi tevékenységéről és a 

társulási cél megvalósulásáról szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő: 2020. július 02. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

4. (128elot) Javaslat a szekszárdi helyi közösség szervezetébe történő önkormányzati 

képviselő delegálására 

 

Ács Rezső: 

Átadom a szót Berlinger Attila HACS munkaszervezetvezetőnek. 

 

Berlinger Attila: 

Kiszeretném egészíteni, köszönöm szépen Polgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés, ahogy az 

előterjesztésben, illetve a határozati javaslatban is szerepel, ebben a momentumban most 

éppen egy technikai jellegű történetről volt szó, ugye mivel megüresedett az önkormányzat 

által jelölt korábbi alpolgármester asszony helye. Ezért ahhoz, hogy tovább tudjon működni a 

tizenkéttagú HACS tagság, az önkormányzatnak egy új képviselőt kellene delegálni ebbe a 

testületbe. 

 



Ács Rezső: 

Kérdések következnek, van-e kérdés? Kérdést nem látok, kérdés szakaszt lezárom és 

megnyitom a vitát. Szeretnék kérni neveket és akkor ezekre a nevekre szavazunk, a testület 

tagjai közül javaslok választani mindenféleképpen jelöltet. 

 

Illés Tamás: 

Tisztelt Közgyűlés! Polgármester úr! A helyi akciócsoport Bomba Gábor bizottsági elnököt 

javasolja. 

 

Máté Péter: 

Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Móra Viktóriát javaslom. 

 

Ács Rezső: 

Köszönöm, a vitát lezárom, akkor az elhangzás sorrendjének megfelelően úgy, hogy az 

utoljára javasolttal kezdjük és utána pedig akkor Bomba elnök úrra szavazunk. A második 

mindig a módosítás, ugye az, ami előnyt élvez. Akkor először Móra Viktória személyére 

szavaz a közgyűlés lehet szavazni. 

 

A szavazás eredménye: 6 igen, 8 nem, 1 tartózkodás mellett elutasítva. 

 

Bomba Gábor elnök urat teszem fel szavazásra, kérem a szavazatokat. 

 

A szavazás eredménye: 8 igen, 5 nem, 2 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Akkor a határozati javaslat kipontozott helyére Bomba Gábor László neve kerül be. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

440/2020. (VII.02.) határozata 

a Szekszárdi Helyi Közösség (HACS) szervezetébe történő 

önkormányzati képviselő delegálásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

felhatalmazza  

 

Bomba Gábor-t 

 

a Szekszárdi Helyi Közösség Helyi Akciócsoportjában 

(HACS-szervezet) Szekszárd Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának képviseletére. 



 

Határidő: 2020. július 15. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

5. (136elot) Javaslat az Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására 

című pályázati felhívásra történő pályázat benyújtására 

 

Ács Rezső: 

Javaslat az önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására című pályázati 

felhívásra történő pályázat benyújtására. A bizottságok közül a Gazdasági és Városfejlesztési 

tárgyalta ezt a témát, parancsoljon elnök úr. 

 

Bomba Gábor: 

A bizottság tárgyalta, sajnálattal vettük tudomásul, hogy nem tudjuk kitölteni a pályázati 

keretet, mert nincs elégséges árajánlatunk hozzá a polgármesteri hivatalban, hogy a 

maximális pályázati keretet igénybe vegyük, ezért azokból tudtunk a pályázatba javasolni, 

amikre már megvannak az árajánlatok. Ha lehetséges még és lehet kérni még ajánlatokat, 

szeretnénk a teljes keretösszeget kihasználni, hiszen van még felújítandó járdaszakasz 

Szekszárdon. Egyelőre a 100 milliós keretből csak 76 milliót tudunk felhasználni. Nem tudom, 

ebbe szeretnék egy is tájékoztatást, ha még van lehetőség nyilvánvalóan azt, ami a 

határozati javaslatban szerepel, azt maximálisan támogatjuk, hogy ezek a járdák legyenek 

felújítva, de nem szeretnénk elveszíteni a fennmaradó összeget. 

 

Rikker Anita: 

Tisztelt Közgyűlés! GVB-n én is elmondtam, hogy ugye június 10-e a határidő, amire be kell 

adnunk ezt a pályázatot. A határozatban összegszerűen kell meghatározni, hogy akkor 

pontosan milyen összegre pályázunk, ebből mennyi a saját forrás és ugye mivel ma van 

közgyűlés és ma erről határozni kell, ezért én inkább azt gondolom, hogy az, ami a határozati 

javaslatban van, arról kellene szavazni. 

 

Máté Péter: 

Tisztelt Közgyűlés! Tisztelt Polgármester Úr! Azt javaslatom, hogy ha lehetséges, akkor az idő 

rövidsége miatt, biztos lehet még kérni azért hét nap alatt árajánlatot a kinevezett 

járdaszakaszokra. Átruházott hatáskörben a Gazdasági Bizottságot bízzuk meg ezzel, ha 

lehetséges és a maximális keretet használjuk ki. 

 

Ács Rezső: 

Nekem az a véleményem, hogy ha lehet, végre építsük Szekszárdot. Hogyha megy, akkor 

rendben van a dolog, tehát ha az teljesen megfelel a pályázati feltételeknek és a törvénynek, 

akkor menjen dolog. Ez a pályázat ugye önerőt igénylő pályázat, ugye a GVB -nek, legalábbis 

az SZMSZ szerint eddig nem volt hatásköre. Azt kell megmondani, hogy ilyen esetben át 



lehet-e ruházni a hatáskört. 

 

dr. Molnár Kata: 

A jelenlegi hatályos SZMSZ szerint és az új szerint is kizárólag az önerő nélküli pályázatok 

benyújtására van a GVB-nek hatásköre, az önerős pályázatok esetében közgyűlési hatáskör 

van. 

 

Murvai Árpád: 

Péter megelőzött és ennek nagyon örülök, nekem is hasonló lett volna a kérdésem, hogy a 

hátralévő időben nem lehetne-e ennek a keretnek a kimerítésén dolgozni, de úgy 

értelmezem, hogy nem. Ez lett volna a kérdésem, köszönöm. 

 

Ács Rezső: 

Azt tudom ígérni a képviselő hölgyeknek és uraknak, hogyha belefér egy kiegészítés, akkor 

én hajlandó vagyok egy rendkívüli közgyűlést összehívni. 

 

Rácz Zoltán Rókus: 

Köszönöm szépen a szót, azt gondolom, hogy 25.000.000 forint az megéri azt, hogy legyen 

egy rendkívüli közgyűlés, feltétlenül támogatnám, köszönöm szépen! 

 

dr. Molnár Kata: 

Praktikusan azt szeretném javasolni, hogy fogadja el a közgyűlés ezt a határozatot, 

feltételesen egy olyan ponttal kiegészítve, hogy amennyiben beszerezhető még a szükséges 

ajánlat, akkor rendkívüli közgyűlés keretében döntenek, hogy ha egyébként nem, akkor ne 

kelljen ez miatt újra, ugyanezt a határozatot elfogadni. 

 

Ács Rezső: 

Elhangzott egy javaslat kíván-e valaki még hozzászólni? Hozzászólási szándékot nem látok, a 

vitát lezárom és akkor először erre a módosításra szavazunk, amit jegyző asszony mondott. 

 

A szavazás eredménye: 15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Akkor szavazunk még egyszer az egész határozati javaslatról, kérem a szavazatokat. 

 

A szavazás eredménye: 15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

441/2020. (VII.02.) határozata 

az „Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések 



támogatására” című pályázati felhívásra történő pályázat 

benyújtásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  

 

1. dönt arról, hogy Szekszárd Megyei Jogú Város 

Önkormányzata „Szekszárd Megyei Jogú Város járda 

felújítása 2020” címmel pályázatot nyújt be az 

„Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések 

támogatására” kiírt pályázati felhívás szerinti c.) 

Belterületi utak, járdák, hidak felújítása alcélra, az alábbi 

járdák felújítására: 

 

- Csap utca déli oldal (hrsz 5488) 

- Csokonai utca (Mikes utca és Holub utca közötti 

szakasz) déli oldal (hrsz 3954) 

- Kurucz utca (hrsz 5477, 5342/9) 

- Csokonai utca 7-9 sz. előtti járda (hrsz 2563/5) 

- Csokonai utca 11-13 sz. előtti járda (hrsz 2563/5) 

- Rákóczi utca 51-79 sz előtti járda (hrsz 2283/7) 

- Dózsa György utca járda (hrsz 1802) 

- Béla király tér börtön előtti járda (hrsz 1787) 

- Kadarka ltp 7-10 sz előtti járda. (hrsz 403) 

 

Határidő: 2020. július 2. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

2. dönt, az 1.) pont szerinti pályázat költségvetéséről, az 

igényelt támogatás és saját forrás összegéről, valamint a 

saját forrás összegének elkülönítéséről Szekszárd 

Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2021. évi 

költségvetésében 

 

Pályázat szerinti költségvetés összege: 72.419.189.- Ft 

Saját forrás összeg: 36.209.595.- Ft 

Igényelt támogatás: 36.209.594.- Ft 

 

Határidő: 2020. július 2. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

3. dönt a pályázat legmagasabb elérhető, azaz 100 millió 



forint összegben történő benyújtásáról, amelyhez a 

szükséges saját forrást Szekszárd Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának 2021. évi költségvetésében 

elkülöníti; 

 

4. a 3. pontban foglaltak teljesítése érdekében felhívja a 

Polgármesteri Hivatalt, hogy amennyiben a pályázat 

határidőben történő benyújtásáig lehetséges, további 

ajánlatokat szerezzen be; 

 

Határidő: 2020. július 9. 

Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 

5. felhívja a Polgármesteri Hivatalt a pályázat határidőben 

történő benyújtására, és az ezzel kapcsolatos 

intézkedések megtételére. 

 

Határidő: 2020. július 10. 

Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 

6. (142elot) Megállapodás a Szekszárdi Vasárnap kiadásával kapcsolatos feladatok 

ellátásáról 

 

Ács Rezső: 

Megállapodás a Szekszárdi Vasárnap kiadásával kapcsolatos feladatok ellátásáról, 

előterjesztő a jegyző asszony, átadom neki a szót. 

 

dr. Molnár Kata: 

Nem szeretném kiegészíteni, köszönöm. 

 

Bomba Gábor: 

A múltkori közgyűlésen azzal bízta meg a közgyűlés a Gazdasági Bizottságot, hogy kérjen 

állásfoglalást, itt a közbeszerzéssel kapcsolatban merültek fel kérdések. Megérkezett a 

közbeszerző állásfoglalása, úgyhogy a szerződéssel kapcsolatban azt javasolnám, hogy a 

szerződést azt fogadjuk el ebben a formában, viszont vezessük át rajta a közbeszerzési 

tanácsadó állásfoglalását, ezzel a módosítással élnék. Az állásfoglalás szerint, a nyomdai 

tevékenység beszerzésére nyílt közbeszerzési eljárást szükséges indítania a Vagyonkezelő 

Kft.-nek, a közbeszerzés lefolytatásáig, maximum három hónap időtartamra a beszerzési 

eljárás lebonyolítására, minimum három ajánlattevő meghívásával, a nyomdai 

szolgáltatásokra szerződés köthető. Maga az eljárás körülbelül két hónapos, úgyhogy ez 

garantálja azt, hogy egy lapszám se maradjon ki. 



 

Illés Tamás: 

Tisztelt Közgyűlés! Polgármester úr! Tehát az imént már elnök úr elmondta a közbeszerzési 

tanácsadó állásfoglalását és ezt akkor még annyival kérnénk kiegészíteni, hogy felkérjük a 

polgármestert és a Vagyonkezelő ügyvezetőjét a megállapodás aláírására és hármas pontban 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata részéről felkéri Bomba Gábort a Szekszárdi 

Vasárnap Szerkesztő Bizottságába való részvételre és a megállapodással kapcsolatos 

kapcsolattartásra. 

 

Ács Rezső: 

Először akkor a közbeszerzési tanácsadó állásfoglalására szavazunk, mert ez beépülne a 

határozatba, kérem a szavazatokat. 

 

A szavazás eredménye: 15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Következik a kiegészített határozati javaslat, Bomba Gábor nevével egyik oldalról, másik 

oldalról pedig ezzel a módosító javaslattal, amit elfogadtunk. 

 

A szavazás eredménye: 8 igen, 6 nem, 1 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

442/2020. (VII.02.) határozata 

a Szekszárdi Vasárnap kiadásával kapcsolatos feladatok 

ellátásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

 

1. jóváhagyja a Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 

Szekszárdi Vagyonkezelő Kft. között a Szekszárdi Vasárnap 

kiadásával kapcsolatos feladatok ellátása tárgyában létrejövő 

megállapodást a határozat melléklete szerinti tartalommal; 

 

Határidő: 2020. július 02. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

2. felkéri a polgármestert és a Szekszárdi Vagyonkezelő Kft. 

ügyvezetőjét a megállapodás aláírására; 

 

Határidő: 2020. július 10. 



Felelős:  Ács Rezső polgármester 

Bartal Zoltán ügyvezető 

 

3. Szekszárd Megyei Önkormányzat részéről felkéri Bomba Gábort 

a Szekszárdi Vasárnap szerkesztőbizottságában való részvételre 

és a megállapodással kapcsolatos kapcsolattartásra; 

 

Határidő: 2020. július 02. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

Bartal Zoltán ügyvezető igazgató 

 

4. felhívja a Szekszárdi Vagyonkezelő Kft-t, hogy a közbeszerzési 

tanácsadó állásfoglalása alapján a nyomdai tevékenység 

ellátására vonatkozóan a Kbt. 112.§ (1) bekezdése szerinti nyílt 

közbeszerzési eljárás lefolytatásáról gondoskodjon azzal, hogy a 

közbeszerzési eljárás lefolytatásának időtartamára, maximum 3 

hónapos időtartamra egyszerű beszerzési eljárás lefolytatásával, 

minimum 3 ajánlattevő meghívásával kössön szerződést 

nyomdai szolgáltatások ellátására. 

 

Határidő: 2020. november 15. 

Felelős:  Bartal Zoltán ügyvezető igazgató 

 

7. (129elot) A Szekszárdi Meliorációs Nonprofit Kft. alapító okiratának jóváhagyása 

 

Ács Rezső: 

A Szekszárdi Meliorációs Nonprofit Kft. alapító okiratának jóváhagyása, nem kívánom 

kiegészíteni, ezt már többször tárgyalta a közgyűlés. 

 

Bomba Gábor: 

A bizottság megtárgyalta és a B előterjesztést javasolja a Közgyűlésnek azzal, hogy a 

könyvvizsgáló és a felügyelő bizottsági tagok személyére a bizottság nem tesz javaslatot. 

 

Ács Rezső: 

Köszönöm szépen! Hát a közgyűlések majd kellene tenni azért. 

 

Máté Péter: 

Ezt az előző közgyűlésre, amikor tárgyaltuk akkor is tárgyalásra javasoltuk a közgyűlésnek, 

tehát erre mi döntést nem hoztunk. 

 

Ács Rezső: 



Köszönöm szépen, akkor a B változatot javasolja GVB, viszont neveket nem mondott. Én 

javasolnék szívesen, csak utána nem tudom, hogy akiket a teremben javasolnék örülnének-e 

ennek. Ezért lenne elegánsabb, hogyha a Gazdasági Bizottság javasolna, úgyis a többségnek 

kell ebben döntenie. 

 

Bomba Gábor: 

Egy javaslatom lenne, a cég nem kötelezett könyvvizsgálatra, úgyhogy akkor azt javasolnánk, 

hogy könyvvizsgálót azt ne válasszunk. 

 

Ács Rezső: 

Akkor egy határidőben megkell állapodnunk, hogy meddig tudja a többségi frakció feltölteni 

a létszámot. 

 

Bomba Gábor: 

15-e úgy tudom, hogy 30 nap van rá. 

 

Ács Rezső: 

Akkor erre szavazunk, visszavontam a könyvvizsgálóra vonatkozó részét a határozati 

javaslatnak, kérem a szavazatokat 

 

A szavazás eredménye: 15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

443/2020. (VII.02.) határozata 

a Szekszárdi Meliorációs Nonprofit Kft. alapító okiratának 

jóváhagyásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyűlésének 402/2020 (VI.25.) 

számú határozatában foglalt semmisségre vonatkozó álláspont 

fenntartásával, de a gazdasági társaság jogszerű működésére 

tekintettel az alábbiakban dönt: 

 

1. a Szekszárdi Meliorációs Nonprofit Kft. ügyvezetőjének, 

dr. Bodri István Géza lemondásának hatályosságát a jogi 

személy működésére való tekintettel a lemondás 

bejelentésétől számított 60. napon állapítja meg;  

 

Határidő: 2020. július 02. 



Felelős:  Ács Rezső polgármester 

Dr. Bodri István Géza ügyvezető 

 

2. felkéri az ügyvezetőt, hogy az üzletrészátruházási 

szerződés útján bekövetkezett tagváltozás miatt a 

jogszabályban előírtak szerinti cégbírósági eljárás 

lefolytatásáról való gondoskodásra. 

 

Határidő: 2020. július 31. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

Dr. Bodri István Géza ügyvezető 

 

8. (143elot) Tájékoztatás a beérkezett indikatív ajánlatokról a könyvvizsgálói feladatok 

ellátására az önkormányzat és intézményei vonatkozásában 

 

Ács Rezső: 

Beérkezett a tájékoztatás az indikatív ajánlatokról a könyvvizsgálói feladatok ellátására az 

önkormányzat és intézményei vonatkozásában, ez később került kiküldésre, ezért az átadom 

a szót jegyzőasszonynak. 

 

dr. Molnár Kata: 

Köszönöm a szót! Ez egy múlt heti határozat végrehajtása. Ugye akkor a közgyűlés úgy 

határozott, hogy nem kötelező, ennek ellenére alkalmaz és választ könyvvizsgálót. Mivel a 

korábbi könyvvizsgáló megbízatása lejárt, indikatív ajánlat beszerzésére kérte fel hivatalt a 

közgyűlés. Az elsőként megkeresett könyvvizsgáló nem vállalta a feladatot. A másodikként 

megjelölt könyvvizsgáló, ma 13 óráig kellett, hogy megküldje az ajánlatot, ezért került csak 

ma kiküldetésre az anyag. Eszerint a Kristály Audit Kft. tett egy ajánlatot 290.000 Ft + áfa/hó 

összegben és emellett pedig 12.000 Ft + áfa/óra az eseti tanácsadási ajánlata. Mindez 

összegezve azt jelenti, hogy beszerzési eljárás köteles az ajánlat, tehát a GVB-nek kell róla 

dönteni, a határozati javaslat már így készült. 

 

Kővári László 15:05 órakor elhagyja az üléstermet, jelen van 14 fő képviselő. 

 

Ács Rezső: 

Azt szeretném kérdezni, hogy eddig nagyjából mennyit kellett havonta fizetnünk a 

könyvvizsgálatért. 

 

Tamási Anna: 

Eddig 170.000 forint volt havonta, áfa-mentesen. 

 

Ács Rezső: 



Köszönöm, abban a tanácsadás is benne volt, tehát így külön nem szerepelt, összesen ennyi 

volt. Aki nem kapta meg, annak ismertetném a határozati javaslatot. Szekszárd Megyei Jogú 

Város Önkormányzatának Közgyűlése a beérkezett indikatív ajánlat alapján felkéri a 

Polgármesteri Hivatalt Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata és intézményei 

vonatkozásában a könyvvizsgálói feladatok ellátására vonatkozó beszerzési eljárás hatályos 

szabályok szerinti lefolytatására, majd a beszerzési eljárás eredményének Szekszárd Megyei 

Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének soron következő ülésére történő előterjesztésére. 

Ha ezzel kapcsolatban van kérdés, azt most fellehet tenni. Kérdést nem látok a kérdés 

szakaszt lezárom, megnyitom a vitát. Vitában senki nem jelentkezett a vitát lezárom, akkor a 

kiírásban kiosztott javaslatról szavazunk. Kővári László nincs bent, ennyien vagyunk! 

 

A szavazás eredménye: 8 igen, 0 nem, 6 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

444/2020. (VII.02.) határozata 

a beérkezett indikatív ajánlatokról a könyvvizsgálói feladatok 

ellátására az önkormányzat és intézményei vonatkozásában 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 

beérkezett indikatív ajánlat alapján felkéri a Polgármesteri 

Hivatalt Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata és 

intézményei vonatkozásában a könyvvizsgálói feladatok 

ellátására vonatkozó beszerzési eljárás hatályos szabályozók 

szerinti lefolytatására, majd a beszerzési eljárás eredményének 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

soron következő ülésére történő előterjesztésére. 

 

Határidő: 2020. július 30. 

Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 

9. (138elot) Javaslat a Szekszárdi Települési Értéktár Bizottság szervezeti és működési 

szabályzatának módosítására 

 

Ács Rezső: 

Javaslat a Szekszárdi Települési Értéktár Bizottság Szervezeti és Működési Szabályzatának 

módosítására, előterjesztő Csötönyi László elnök úr, átadom a szót. 

 

Csötönyi László: 

Köszönöm szépen a szót, néhány formai dolgot kellett helyre tenni, pontatlan 



megfogalmazások, megnevezések voltak, mint például Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató 

Korlátolt Felelősségű Társaság amelyikbe beraktuk, hogy nonprofit, vagy Tolna Megyei 

Levéltár helyett pontosítanunk kellett Magyar Nemzeti Levéltár Tolna Megyei Levéltára 

névre, illetve az Értéktár Bizottság tagjainak a létszámát 8 főben határozták meg ezelőtt, mi 

legalább 7, legfeljebb 13 főben határoztuk meg, illetve kiegészítettük még azzal, hogy az 

Értéktár Bizottság ülésén tanácskozási joggal, pluszban részt vehet a Tolna Megyei Egyed 

Antal Honismereti Egyesület képviselője, valamint a Pécsi Tudományegyetem 

Kultúratudományi Pedagógusképző és Vidékfejlesztési Kar képviselője, tehát semmilyen 

extra, vagy jelentős változtatás igazából nem történt. 

 

Csillagné Szánthó Polixéna: 

A kérdésem, hogy hogyan lehetséges az, hogy a helyi értéktár bizottságban helyt kaphatott 

egy volt SZT-tiszt, közérthető nevén besúgó. Amikor önök ismertették az értéktár tagjait, 

akkor vagy nem hangzott el a dr. vagy nem figyeltem, mert akkor nekem már rögtön leesett 

volna. Én az Ifj. Töttös Gáborra gondoltam. Ez helyénvaló is lenne, latin történelem szakos 

tanár, hitoktató, a református gyülekezet presbitere, semmi kifogást nem találtam volna. Az 

első ülésük után tudtam meg, hogy az önök bizottságában helyet foglal dr. Töttös Gábor, 

idősebb Töttös Gábor és mély döbbenetemet fejezem ki. 

 

Csötönyi László: 

Nagyon egyszerűen lehetséges, tulajdonképpen dr. Töttös Gáborról azt gondolom, hogy a 

jelenlévők közül szinte mindenki tudja, vagy ha nem akkor tájékozódjon, hogy Szekszárd 

Megyei Jogú Várost, hogyha csak magunkra gondolok, mindannyiuknál sokkal jobban ismeri, 

ismert és elismert helytörténész, ezért esett rá a választás és senkinek sem okozott 

egyébként a bizottságon belül ez a fajta Voks leadás, illetve választás problémát. 

 

Csillagné Szánthó Polixéna: 

Továbbra is megdöbbenésemnek adok hangot, az egy dolog, hogy vannak érdemei, de a 

gaztettét semmi nem tudja jóvá tenni. 

 

Ács Rezső: 

Köszönöm szépen, egyéb hozzászólást nem látok, a vitát lezárom, a határozati javaslat pedig 

arról szól, hogy az SZMSZ-t elfogadja a közgyűlés és felhatalmaz engem annak aláírására. 

 

A szavazás eredménye: 8 igen, 6 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

445/2020. (VII.02.) határozata 

a Szekszárdi Települési Értéktár Bizottság Szervezeti és 



Működési Szabályzatának módosításáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  

 

1. a Szekszárdi Települési Értéktár Bizottság Szervezeti és 

Működési Szabályzatát az előterjesztés melléklete 

szerinti tartalommal elfogadja; 

 

Határidő: 2020. július 02. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

2. felhívja a polgármestert a Szervezeti és Működési 

Szabályzat aláírására. 

 

Határidő:  2020. július 25. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

dr. Molnár Kata jegyző 

 

10. (131elot) Köznevelési intézmények vezetőinek illetménye 

 

Ács Rezső: 

Az előterjesztés a köznevelési intézmények vezetőinek illetménye címet viseli. Én nem 

kívánom kiegészíteni az előterjesztést. 

 

Kővári László 15:20 órakor visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fő képviselő. 

 

Murvai Árpád: 

Köszönöm szépen! Bizottságunk tárgyalta és elfogadásra ajánlja. 

 

Máté Péter 15:23 órakor elhagyja az üléstermet, jelen van 14 fő képviselő. 

 

Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér 15:24 órakor elhagyja az üléstermet, jelen van 13 fő képviselő. 

 

Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér 15:25 órakor visszatér az ülésterembe, jelen van 14 fő 

képviselő. 

 

Máté Péter 15:26 órakor visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fő képviselő. 

 

Ács Rezső: 

Kérdések következnek, más bizottság nem tárgyalta, kérdést nem látok, a kérdést szakaszt 

lezárom, megnyitom a vitát, senki nem jelentkezett, a vitát lezárom és akkor a kiküldött 



írásos anyagra szavazunk. 

 

A szavazás eredménye: 15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

446/2020. (VII.02.) határozata 

a köznevelési intézmények vezetőinek illetményéről 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 

nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 65. § (1)-(3) 

bekezdése, valamint 83. § (2) bekezdés f) pontja, továbbá a 

pedagógusok előmeneteli rendszeréről és a közalkalmazottak 

jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény köznevelési 

intézményekben történő végrehajtásáról szóló 326/2013. (VIII. 

30.) Korm. rendelet 2020. július 1. napjától hatályos 16. § (5a) 

bekezdése alapján  

 

1. felhívja a jegyzőt, hogy gondoskodjon a 2020. július 1. 

napjától a Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 

fenntartásában működő óvodákban foglalkoztatottak 

részére járó ágazati szakmai pótlék összegének és 

intézményvezetői pótlék különbözete összegének (a 

vezetőket jogszabály alapján megillető pótlék 146.160,- 

Ft/hó) az intézmények költségvetésébe – az 

előterjesztendő rendeletmódosítás-tervezetébe - 

történő beépítéséről; 

 

Határidő: 2020. augusztus 31. 

Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

Tamási Anna igazgatóságvezető 

 

2. felhívja a polgármestert, hogy az intézményvezetők 

illetménymegállapításával összefüggő munkáltatói 

intézkedéseket tegye meg; 

 

Határidő: 2020. július 15. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

dr. Molnár Kata jegyző 

 



3. felhívja az érintett óvodavezetőket, hogy amennyiben a 

tárgyévet megelőző nevelési év október 1-jei 

gyermeklétszáma alapján az intézményvezetői pótlék 

mértékét tárgy évre módosítani kell, a szükséges 

munkáltatói döntések előkészítése érdekében tárgyévet 

megelőző év november 30. napjáig tájékoztassák az 

önkormányzatot. 

 

Határidő: minden év november 30. napja 

Felelős:  óvodavezető 

 

Ács Rezső: 

Az írásos napirendi pontok végére értünk, a helyben felvett napirendi pontok következnek. 

 

11. Mondjunk nemet az önkormányzati megszorításokra 

 

Ács Rezső: 

Az első, Zaják Rita képviselő asszony napirendi pont javaslata, átadom a szót. 

 

Zaják Rita: 

Köszönöm szépen. Én most, hogy egyszerűbb és gyorsabb legyen, felolvasnám a szöveget. 

Tehát az előterjesztés címe az, hogy mondjunk nemet az önkormányzatok megszorításokra, a 

szöveg pedig a következő. Az elmúlt évek legnagyobb Egészségügyi Gazdasági és Szociális 

kihívását a koronavírus járványhelyzet okozza a magyar települések és önkormányzatok 

számára. Az önkormányzatok a szociális ellátás alappillérei, a járvány elleni védekezés napi 

feladatait megfeszített munkában végezték az elmúlt hónapokban, a veszély továbbra sem 

múlt el, felkell készülnünk a járvány egy esetleges újabb hullámára is. Magyarország 

Kormánya azonban nem, hogy segítséget nyújtott volna és nyújtana a következő 

hónapokban az önkormányzatoknak az egészségügyi ellátás erősítésében, a 

védőfelszerelések biztosításában, a rászorulók támogatásában, az idősek ellátásában, a 

jövedelem nélkül maradt családok megsegítésében, hanem az önkormányzatok újabb 

megsarcolására készül. A jövő évi költségvetési javaslat, az önkormányzatok szolidaritási 

hozzájárulásának nevezett adónemet, csaknem négyszeresére emeli a 2021-es évre. 

Tisztában vagyunk azzal, hogy a járványhelyzet Magyarország teljes gazdaságára hatással van, 

de nem fogadható el, hogy a kormány a védekezésben élenjáró önkormányzatoktól vonjon el 

forrásokat, a gépjárműadó számos kisebb önkormányzat legjelentősebb bevételi forrása. A 

veszélyhelyzetben a kormány egyik első intézkedése mégis az volt, hogy az ez évi 

gépjárműadó önkormányzatokat megillető részét is egyik napról a másikra, teljes egészében 

átirányította a központi költségvetésbe, így az önkormányzatok, amelyekre a válság idején a 

korábbinál sokkal több, jelentős anyagi kiadással járó feladat hárult, már idén is kevesebb 

pénzből gazdálkodhatnak, miközben bevételeik is jelentősen csökkennek. A jövő évi 



költségvetési javaslat szerint, 2021-ben ez az adó továbbra is a központi költségvetésbe kerül, 

amivel a kormány a kisebb településeket csődközeli helyzetbe hozhatja. A kormány az 

önkormányzatokat további elvonásokkal sújtotta azzal, hogy április elején ingyenessé tette a 

parkolást, ez nem járványügyi intézkedés volt, hanem egy újabb támadás az 

önkormányzatiság ellen, mindenki tisztában van azzal, hogy a fizetős parkolás amellett, hogy 

forgalomtechnikai intézkedés, jelentős bevételt biztosít az önkormányzatoknak. Szekszárd 

azért is különösen nehéz helyzetben van, mert az előző városvezetés és cégei jelentős 

mértékű hitelt halmoztak fel, a jelenlegi válsághelyzetben az önkormányzatoknak nem 

megszorításokra, hanem többletforrásokra van szükségük. Felszólítjuk Magyarország 

Kormányát, hogy ne bevételeket vonjon az önkormányzatoktól, hanem éppen ellenkezőleg, 

biztosítson többletforrásokat az önkormányzatoknak feladataik ellátásához. Határozati 

javaslatunk pedig a következő. Felkérjük polgármester urat, hogy kapcsolatait és befolyását 

használva, a körzet országgyűlési képviselőjével együtt, írásban kérje, hogy az elvonások ne 

sújtsák szeretett városunkat és lakóit. Határidő július 6-a, felelős Ács Rezső polgármester úr 

köszönöm szépen! 

 

Ács Rezső: 

Tisztelt Képviselő Asszony, ugye ez most már a második ilyen politikai jellegű napirendi pont 

a klíma vészhelyzet után, amit a mai napig nem tudunk, hogy micsoda, pedig azért jó pár 

hónap eltelt azóta, de azt meg tudja nekem mondani, hogy ez a szolidaritási adó Szekszárd 

esetében mennyi elvonást jelentene. Információim szerint ennek az a lényege, hogy a 

települések egymást segítik a működésben, hiszen a gazdagabb településektől elvont 

források a kisebbekhez, szegényebbekhez kerülnek, nem pedig a központi költségvetésbe. A 

gépjárműadó esetében ez rendben van, az központosítva lett. Fontos kérdés továbbá, hogy 

2013-ban, a teljes adósságot átvállalta az önkormányzatoktól a kormány, akkor jelentős 

könnyítést adott minden önkormányzatnak válogatás nélkül, de ez most már a múlt. Kérném, 

hogy mondja meg, hogyan érint bennünket konkrétan a szolidaritási adó, milyen összegben 

érinti a város gazdálkodását. 

 

Zaják Rita: 

Erre nem tudok önnek válaszolni, hogy ez forintálisan mennyi, de nyilvánvaló, hogy ha a 

kisebb települések megsegítése a cél, természetesen nem az ellen szeretnénk ezt elmondani. 

Ha megkérdezem Annát, akkor lehet, hogy pontosan tud válaszolni, én nem tudok erre 

pontos összeget önnek mondani, ez tény. 

 

Tamási Anna: 

Szekszárdot ez jövő évre nem sújtja, tehát nem lesz hozzájárulás vagy adófizetési 

kötelezettségünk. 

 

Csillagné Szánthó Polixéna: 

Amit az ingyenes parkolással kapcsolatban említett képviselő asszony, az hogyan van 



összefüggésben azzal, amit Önök ígértek a kampányukban, hogy a szekszárdi lakosok ingyen 

parkolhatnak, ez a büdzséből mennyi pénzt vont volna el, végeztek ilyen számítást? 

 

Zaják Rita: 

Képviselőasszonynak sem tudok most konkrét összeget mondani, hogy mennyit vont volna el, 

de természetesen erre a kérdésére, hogy ha minden adat birtokában leszünk, akkor meg 

fogom válaszolni, kis türelmet szeretnék kérni Öntől, köszönöm. 

 

Ács Rezső: 

Köszönöm szépen, még kiegészítő információ ehhez, hogy Szekszárdon előbb lett ingyenes a 

parkolás, mint országosan, a Vagyonkezelő javaslatára hozta meg a város vezetése ezt a 

döntést, tehát az igazgató javasolta és meghoztuk a döntést, utána pár nap múlva 

országosan ingyenessé vált a parkolás, tehát ebből a szempontból a gazdálkodó szervezetnek 

volt egyértelmű elképzelése és javaslata ezzel kapcsolatban. Ezt ide hozni és bevonni ebbe, 

nem biztos szerencsés. 

 

Rácz Zoltán Rókus: 

Megütötte a fülemet egy mondata, nevezetesen, hogy a várost konszolidálta a kormány, 

akkor a vízmű az miért fizet két és fél milliárd forint hitelt, kölcsönt? 

 

Ács Rezső: 

Hát én nem tudom milyen két és fél milliárdról beszél a képviselő úr. Jó lenne, ha erről lenne 

valami írásos anyag, mert én ezt így nem tudom alátámasztani. A konszolidáció egyébként az 

önkormányzatokra vonatkozott, képviselő úr már akkor is képviselő volt, tehát pontosan 

tudja, végig követte ezt a folyamatot, az önkormányzatokat és nem az önkormányzati céget 

konszolidálták. Annyiban szigorodtak a szabályok, hogy az önkormányzatok mellett, a cégek 

sem vehetnek fel éven túli hitelt, csak kormányzati engedéllyel, tehát a kormányzat behúzta 

a féket. Én nem tudok két és fél milliárdról, nagyon jól hangzik a képviselő úr szájából, hogy 

folyamatosan ilyen nagy összegekkel dobálózik, csak aztán nem tudjuk, hogy hol fog majd 

leesni és mennyi lesz a vége, de hát lelke rajta. 

 

Rácz Zoltán Rókus: 

Igen ez kérdés polgármester úr, te voltál a felügyelő bizottság elnöke, ha jól emlékszem. 

 

Ács Rezső: 

Nem, rosszul emlékszik a képviselő úr. Én nem voltam, polgármesterként nem is lehettem 

volna egyébként felügyelőbizottság tagja sem, meg elnöke sem úgy, hogy mielőtt mondunk 

valamit kérem, hogy járjunk utána az információknak. Köszönöm szépen, erről a két és fél 

milliárdról meg kérnék szépen valamiféle írásos anyagot, akár FB anyagot, mert érdekelne, 

hogy hogyan szaladt el ennyire a szekér, mikor nem vehet fel hitelt a vízmű. Kérdés nincs, 

kérdés szakaszt lezárom, ezzel megnyitom a vitát. 



 

Máté Péter: 

Tisztelt Közgyűlés! Tisztelt Polgármester Úr! Kedves Zaják Rita Képviselő Asszony! Nem 

hiszem, hogy egy rendkívüli Közgyűlésen egy országosan kinyomott propagandaanyagot kell 

felolvasni, ez nem a város előmenetelét segíti, tehát én úgy gondolom, hogy ez nem 

tartozott ide és nem is tartozik ide, tehát szerintem Szekszárd város közgyűlése próbáljon 

meg Szekszárd város problémáival foglalkozni, a város előmenetelével és ez, hogy most itt az 

országgyűlési kampányra készülődve nekiállunk a jelenlegi kormányt szapulni a közgyűlésen 

szerintem fölösleges. A választás 2022-ben lesz, azt bízzuk a választókra, most itt nem kell 

ezt nyomni még. Menjünk előre Szekszárd városért, gyarapítsuk, építsük, én ezt szeretném. 

 

Kővári László: 

Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Most saját magukat húzták a csőbe a 

többségben lévők, mert egyrészt nem tudtak válaszolni arra, amit ők kérdeztek, akkor miért 

kérdezték. Látszik, hogy egyértelműen hangulatkeltés az egész. Egy csomó hazugság, ami 

országosan folyik, ezt múltkor is elmondtam, sajnos Szekszárdon ugyanaz zajlik. 

 

Murvai Árpád: 

Péternek a hozzászólását venném alapul, Szekszárd város felvirágoztatásáért kell nekünk 

minél többször közösen gondolkodni, csak sajnos ebből hiányozni fog ez a 124-125 millió 

forint, amit elvontak tőlünk. 

 

Ács Rezső: 

És az a néhány milliárd, amivel konszolidálták az Önkormányzatot? Abban egyébként 

képviselő úrnak igaza van, hogy a rendkívüli közgyűlés azért van, hogy a határidős dolgokban 

meghozzuk a döntéseket, egy ilyen politikai deklarációnak nincs létjogosultsága, de én 

hibáztam, hogy felvettem a napirendi pontok közé. 

 

Zaják Rita: 

Azt elfogadom, hogy akkor oké, rendes közgyűlésen kellett volna felolvasni, ez most már 

eben-guba, de akkor azt szeretném megkérdezni Máté Péter képviselőtől, hogy ugye a 125 

millió, ez a gépjárműadó azt hiszem, amit el fog vonni a Kormány. Önnek nem lenne 

szimpatikusabb, ha nem 125 milliót vonna el, hanem mondjuk csak 25 milliót és akkor 

mondjuk 100 millióval több lenne és akkor az körzetenként még 10 millió plusz lenne. Azt 

gondolom, hogy ez egy kérés volt polgármester úr felé, hogy az országgyűlési képviselővel 

karöltve tegyenek meg mindent azért, hogy ezeket az elvonásokat csökkentsék, ez volt a 

szándék, ezt még egyszer mondom, hogy ez valóban akkor lehet, hogy ott is elfért volna. Itt 

hangzott el, ezzel most már nem tudok mit csinálni. 

 

Csötönyi László 15:30 órakor elhagyja az üléstermet, jelen van 14 fő képviselő. 

 



Csötönyi László 15:31 órakor visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fő képviselő. 

 

Illés Tamás: 

Köszönöm a szót, hátha már bele kaptunk azért egy-két dolgot pontosítsunk. Valóban, ez a 

szolidaritási adó idén nem érint bennünket, de azt tudjuk, hogy ez többszörösére emelkedik 

a jövő évi költségvetésben, miközben az alapja ugye adóerőképességéhez kötött, tehát 

nagyon könnyen lehet, hogy jövőre beleesünk. Azért a gépjárműadónál az egy elég pikáns 

dolog, hogy nemcsak, hogy elviszi a teljes bevételét a kormányzat, hanem az adóbeszedéssel 

kapcsolatos költségeket meg itt hagyja, tehát egészen elképesztő, hogy miközben az 

adóigazgatás teljes terhe itt marad, a bevételét elviszi. Nagyon remélem, hogy legalább azt el 

lehet érni, hogy a beszedésével kapcsolatos költséget lelehessen vonni. 

 

Ács Rezső: 

Köszönöm szépen, egyéb hozzászólást nem látok, a vitát lezárom és akkor, hogy is szólt a 

javaslat pontosan? 

 

Zaják Rita: 

A határozati javaslatunk az, hogy felkérjük polgármester urat, hogy kapcsolatait és befolyását 

használva, a körzet országgyűlési képviselőjével együtt, írásban kérje, hogy az elvonások ne 

sújtsák szeretett városunkat és annak lakóit. 

 

Ács Rezső: 

Kire tetszik gondolni a körzet képviselője alatt? 

 

Faragó Zsolt 15:33 órakor elhagyja az üléstermet, jelen van 14 fő képviselő. 

 

Zaják Rita: 

Tolna megye egyes számú választókerületének megválasztott országgyűlési képviselője, 

nevesítve Horváth István. 

 

Ács Rezső: 

Jó, akkor így világos, akkor erre lehet szavazni, kérem, hogy szavazzunk! 

 

A szavazás eredménye: 7 igen, 3 nem, 4 tartózkodás mellett elutasítva. 

 

Faragó Zsolt 15:35 órakor visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fő képviselő. 

 

12. A szociális ellátásban dolgozók részére biztosítandó egyszeri juttatás 

 

Ács Rezső: 

A másik, helyszínen felvett napirendi pont, a szociális ágazatban dolgozók számára, egyszeri 



rendkívüli bruttó 100.000 Ft-os jutalom. Nem kell szerintem bemutatni, körülbelül mindenki 

tudja, hogy miről van szó. Arról szavazunk, hogy a közgyűlés, elismerve a szociális ágazatban 

dolgozók munkáját, amivel segítettek átvészelni ezt az időszakot, egyszeri rendkívüli bruttó 

100.000 Ft-os támogatásban, jutalomban részesíti a szociális ágazatban dolgozókat és ehhez 

az következő költségvetésmódosításnál, a szükséges forrásokat a költségvetésben biztosítja. 

Ez a határozati javaslat és akkor kérdések következnek. Kérdést nem látok, kérdés szakaszt 

lezárom, megnyitom a vitát. Senki nem jelentkezett, a vitát lezárom és akkor erre a javaslatra 

szavazunk. 

 

A szavazás eredménye: 15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva. 

 

Fentiekre tekintettel, a közgyűlés az alábbi határozatot hozta. 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

447/2020. (VII.02.) határozata 

a szociális ellátásban dolgozók részére biztosítandó egyszeri 

juttatásról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  

 

1. az önkormányzat a részvételével működő társulások 

által fenntartott szociális intézmények minden, a 

szekszárdi szociális ellátásban tevékenykedő dolgozója 

részére bruttó százezer forint összegű jutalom 

kifizetésének forrását biztosítja a veszélyhelyzetben 

történt helytállás elismeréseként; 

 

Határidő: 2020. július 02. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

2. felhívja az érintett intézményvezetőket, hogy a jutalom 

kifizetése iránt intézkedjenek; 

 

Határidő: 2020. augusztus 5. 

Felelős:  Tolácziné Varga Zsuzsanna igazgató 

Rottenbacher Ádám igazgató 

 

3. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy a költségvetési 

rendelet soron következő módosításakor az összeget 

építse be a rendeletbe, illetve vezesse át a társulások 

költségvetési határozatán. 



 

Határidő: a költségvetési rendelet, illetve 

határozat soron következő módosítása 

Felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető 

 

Ács Rezső: 

Köszönöm szépen, a nyílt ülésnek 15:42 órakor a végére értünk, a zárt üléssel folytatjuk, 5 

perc szünetet rendelek el. 

 

K. m. f. 

 

 

 

Ács Rezső dr. Molnár Kata 

polgármester jegyző 

 


